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Zápis ze 14. řádného zasedání AS FSE UJEP 

ze dne 19. 3. 2025 od 10 hod. v místnosti MO409 
 

Přítomní senátoři:     Akademická komora AS FSE UJEP  

   PhDr. Bc. Kateřina Smejkalová, Ph.D. – předsedkyně senátu 

Ing. Michaela Jánská, PhD.    

Ing. Lucie Kopáčková, Ph.D. 

                                   Mgr. Alexandra Petrů, Ph.D. 

Ing. Tomáš Sýkora, Ph.D. 

Ing. Dita Štyvarová, Ph.D. 
    

   Studentská komora AS FSE UJEP 

Bc. Jan Brázda – místopředseda senátu 

Petr Jaroš 

Bc. Martina Kindl 

Matouš Terč 

      

Vedení fakulty:  

Mgr. Ondřej Moc, Ph.D. – děkan FSE UJEP 

Mgr. Jitka Laštovková, Ph.D. – proděkanka pro vnější vztahy 

doc. Ing. Lenka Slavíková, Ph.D. – proděkanka pro vědu  

Ing. Miroslav Kopáček, Ph.D. – proděkan pro studium 

   Ing. Lucie Povolná, Ph.D. – proděkanka pro rozvoj a kvalitu 

     

  

Omluvení senátoři  

a členové vedení fakulty: Ing. Petra Olšová, Ph.D. – senátorka za AKAS FSE UJEP 

                     Vít Martin – senátor za SKAS FSE UJEP 

                     Jiří Drahoš – senátor za SKAS FSE UJEP   

                                           Ing. Dagmar Kubišová – tajemnice fakulty  

           

Neomluvení senátoři a senátorky:   

Dále jsou v zápise všechna jména přítomných uváděna bez titulů. 
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Program zasedání AS FSE UJEP: 

1. Schválení programu zasedání  

2. Kontrola úkolů z minulého zasedání  

3. Výroční zpráva o hospodaření za rok 2024 

4. Návrh rozpočtu na rok 2025 

5. Reakreditace studijního programu Aplikovaná ekonomie a správa 

6. Volební řád AS FSE UJEP 

7. Různé 
  

 

Zasedání AS FSE UJEP bylo zahájeno v 10 hod. 

Zasedání zahájila předsedkyně AS FSE UJEP Kateřina Smejkalová, která v úvodu přivítala 

všechny senátory a členy vedení fakulty, následně omluvila senátorku Petru Olšovou a senátora 

Martina Vítka z dnešního zasedání. (Senátor Jiří Drahoš z vážných osobních důvodů omluvil 

svoji účast bezprostředně po skončení senátu.) Předsedkyně senátu návazně konstatovala, že se 

senát na svém zasedání dne 19. 3. 2025 sešel v počtu 10 senátorů, a že je tudíž usnášeníschopný.   

 

Ad 1) Schválení programu zasedání 

Předsedkyně Smejkalová představila všem senátorům program zasedání, který jim byl předem 

zaslán. Další připomínky, ani doplnění ke změně programu vzneseny nebyly, senát proto 

přistoupil k hlasování.  

Skrutátorem byl určen senátor ze SKAS FSE UJEP Matouš Terč. 

Návrh usnesení: AS FSE UJEP schvaluje předložený program zasedání. 

Výsledek hlasování: přítomno 10; pro 10, proti 0, zdrželo se 0 

Závěr hlasování: Návrh byl přijat.  

 

Ad 2) Kontrola úkolů z minulého zasedání 

Předsedkyně Kateřina Smejkalová informovala o situaci kolem elektronizace cestovních 

příkazů (dotaz senátora Tomáše Sýkory z 11/2024). V této věci kontaktovala pana kvestora a 

pana prorektora pro rozvoj a digitalizaci. Výsledkem obou jednání je, že elektronizace 

cestovních příkazů se bude řešit v letošním roce, avšak jedná se o velmi nákladný a zdlouhavý 

proces, neboť je nutné nejprve tzv. „vysoutěžit“ vhodnou firmu, která dodá odpovídající 

software a dále je zapotřebí do systému importovat data, což může trvat i několik let. Uvedená 

elektronizace tedy, dle odpovědí obou oslovených zástupců univerzity, je v plánu, řeší se, ale 

realizace potrvá. Senátor Tomáš Sýkora paní předsedkyni poděkoval za obeznámení se situací, 

nicméně vyjádřil své neuspokojení nad stavem řešení této problematiky. 

 

Ad 3) Výroční zpráva o hospodaření za rok 2024 

Předsedkyně senátu předala slovo panu děkanovi s žádostí o představení tohoto dokumentu. 

Senátoři v předstihu obdrželi veškeré dokumenty týkající se hospodaření fakulty a mohli využít 

možnosti konzultovat případné nejasnosti s paní tajemnicí. Děkan FSE UJEP Ondřej Moc 
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představil Výroční zprávu o hospodaření FSE UJEP za rok 2024 (dále jen VZoH) a uvedl, že 

výsledek hospodaření fakulty v roce 2024 považuje za dobrý. Svědčí o tom, mimo jiné, nižší 

skutečná míra čerpání z FPP než ve schváleném rozpočtu na rok 2024, a také tvorba FPP v roce 

2024, kdy současný stav fondu má v porovnání s rokem 2023 vyšší zůstatek. Předsedkyně 

Ekonomické komise AS FSE UJEP, Lucie Kopáčková, uvedla, že členky komise se setkaly s 

paní tajemnicí, s níž prodiskutovaly VZoH. Ostatním členům senátu následně představila hlavní 

dotazy, které členky komise směřovaly na paní tajemnici, zejména otázky týkající se finanční 

kompenzace za výuku na jiných součástech a FPP a spoluúčasti na projektu SMART. Zároveň 

informovala, že členky komise v předmětném dokumentu neshledávají žádné závažné 

nedostatky, které by bránily jeho schválení členy AS FSE UJEP. Děkan Ondřej Moc následně 

navrhl převést kladný hospodářský výsledek z externí hospodářské činnosti do Fondu 

provozních prostředků FSE. Po krátké diskuzi přistoupil senát k hlasování. 

 

Návrh usnesení: Akademický senát FSE UJEP schvaluje předloženou Výroční zprávu o 

hospodaření za rok 2024 včetně převedení hospodářského výsledku z doplňkové činnosti 

ve výši 1 232 170,08 Kč do Fondu provozních prostředků FSE UJEP.  

   

Výsledek hlasování: přítomno 10; pro 10, proti 0, zdrželo se 0  

Závěr hlasování: Návrh byl přijat.  

 
 

Ad 4) Návrh rozpočtu na rok 2025 

Senátoři i tento materiál obdrželi v dostatečné lhůtě předem a též mohli využít konzultaci s paní 

tajemnicí. Předsedkyně Kateřina Smejkalová opět požádala děkana Ondřeje Moce o vstupní 

komentář. Pan děkan uvedl, že v předchozích letech vedení univerzity při představování 

rozpočtu vycházelo z předběžně schválených částek, nicméně letos nejsou všechny částky 

odsouhlaseny a bude se o nich ještě jednat. Na březnovém kolegiu rektora bylo domluveno, že 

se finální verze rozpočtu bude schvalovat až na mimořádném zasedání kolegia rektora v dubnu. 

Dále podotkl, že se fakultě poprvé po několika letech zvýšil rozpočet. Zdůrazňuje však, že toto 

zvýšení plyne zejména z toho, že MŠMT významně zvýšilo financování vysokých škol. 

Následně seznámil senát s výpočtem různých koeficientů použitých v rozpočtu a jejich 

významem. Průběžná debata v senátu k návrhu rozpočtu se týkala dotazů na finanční prostředky 

na vědu, kapitoly T15 a T16. Pan děkan požádal senátory o schválení návrhu rozpočtu, s tím, 

že částky uvedené v prezentovaném rozpočtu se již nebudou markantně lišit od částek, které by 

měly být schváleny na dubnovém kolegiu rektora. Předsedkyně Kateřina Smejkalová panu 

děkanovi poděkovala za představení návrhu rozpočtu, nicméně uvedla, že se domnívala, že se 

jedná pouze o představení předběžného návrhu, nikoliv, že se bude projednávat jeho 

schvalování na tomto zasedání. Předsedkyně EK AS FSE UJEP, Lucie Kopáčková, vyjádřila 

souhlas s projednáním a schválením návrhu rozpočtu již na tomto zasedání, neboť členky 

komise byly paní tajemnicí ubezpečeny, že výše provozní dotace (TA 01) byla rektorátem 

potvrzena. Zároveň uvedla, že stanovisko komise je v tomto případě rovněž kladné. Současně 

však upozornila, že je nutné mít na paměti, že přibližně 90 % z celkové částky provozní dotace 

je vynakládáno na platy, včetně odvodů. Platy pracovníků, mimo projektovou činnost, nebyly 

dlouhodobě navyšovány. Komise doporučuje novému vedení, aby se problematice personálních 
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nákladů důsledně věnovala, a to z toho důvodu, aby fakulta byla i nadále schopna udržet si svoji 

kvalitu.  

 

Návrh usnesení: Akademický senát FSE UJEP schvaluje předložený návrh rozpočtu 

FSE UJEP pro rok 2025. 

   

Výsledek hlasování: přítomno 10; pro 10, proti 0, zdrželo se 0  

Závěr hlasování: Návrh byl přijat.  

 

Ad 5) Reakreditace studijního programu Aplikovaná ekonomie a správa 

Předsedkyně senátu předala slovo paní proděkance pro vědu, aby představila daný spis.  

Paní proděkanka pro vědu Lenka Slavíková uvedla, že v současnosti máme dva doktorské 

programy, a tento počet se snažíme dlouhodobě držet. Všechny relevantní dokumenty byly 

senátorům předem k dispozici. V diskuzi se dotázal senátor Tomáš Sýkora na to, jaké jsou 

rozdíly v pracovních povinnostech interních a externích doktorandů. Proděkanka pro vědu 

Lenka Slavíková odvětila, že v jejich náplni práce, tedy v jejich výuce, rozdíl není a podmínky 

zůstávají pro interní i externí doktorandy stejné, nicméně za ně zodpovídají vedoucí 

jednotlivých kateder. Hlavní rozdíly spočívají v tom, že interní doktorandi dostávají stipendia, 

učí na univerzitě a publikují, zatímco externí doktorandi stipendia nedostávají, mohou působit 

na jiné VŠ a za výkon dostávají kredity, které nemusí vykázat na naší fakultě. Proděkan pro 

studium Miroslav Kopáček připomněl, že nová novela VŠ zákona zavádí doktorandský příjem, 

a že i zde bude do budoucna nutné počítat s vyššími výdaji. Proděkanka pro vědu odvětila, že 

tento fakt je brán v potaz, a i proto bude doktorandů v budoucnu přijímáno pravděpodobně 

méně. Předsedkyně senátu poděkovala paní proděkance pro vědu Lence Slavíkové za veškeré 

informace, které senát projednal a bere na vědomí.  

 

Ad 6) Volební řád AS FSE UJEP 

Předsedkyně senátu informovala senátory o otevření diskuze k e-volbě a ke změně Volebního 

řádu AS UJEP na posledním zasedání AS UJEP dne 26. 2. 2025, místopředseda senátu Jan 

Brázda pak informace ještě doplnil. Kateřina Smejkalová poté předala slovo panu děkanovi 

FSE UJEP, který sdělil, že do konce svého funkčního období již nebude žádné návrhy na změnu 

volebního řádu podávat. Předsedkyně senátu uvedla, že bychom se v současnosti měli tedy 

spíše zabývat formou řádných voleb do AS FSE UJEP, ve kterých proběhne kombinace e-volby 

do AS UJEP (na univerzitní úrovni však ještě není schválena) a tradiční/papírové podoby volby 

na fakultní úrovni. Senát by měl v tomto ohledu podniknout aktivní kroky k rozšíření povědomí 

o akademickém senátu a jeho fungování mezi studenty. Senátor Tomáš Sýkora společně se 

senátorkou Martinou Kindl navrhli, že bychom mohli pozvat zástupce FŽP a FZS UJEP 

k předvedení konkrétní ukázky, jak e-volba funguje. Předsedkyně Kateřina Smejkalová 

přislíbila, že kolegy pozve na některé z příštích zasedání. Místopředseda Jan Brázda následně 

krátce diskutoval s proděkankou pro rozvoj a kvalitu Lucií Povolnou o tom, jak by mohl 

vypadat koncept jednotné platformy voleb, který by byl standardizovaný v rámci všech fakult.  
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Ad 7) Různé 

1. Organizační řád FSE UJEP – předsedkyně senátu připomněla únorovou diskuzi 

senátorů k předloženým úpravám v OŘ a předala slovo panu děkanovi, který sdělil, že 

se rozhodl vzhledem ke konci jeho funkčního období ve funkci děkana nepředkládat 

žádné změny v OŘ FSE UJEP a přenechá předložení tohoto dokumentu novému 

děkanovi fakulty.  

 

2. Investiční klub – místopředseda senátu Jan Brázda představil senátu diskusní fórum 

Investiční klub FSE UJEP, které tento měsíc zahájilo svá setkání. Poděkoval absolventu 

fakulty Jonáši Jiránkovi za inspiraci k založení tohoto spolku, dále vedení fakulty za 

podporu v činnosti tohoto fóra a paní Jitce Dvořákové za její ochotu při propagaci fóra 

prostřednictvím univerzitních on-line kanálů. Následně pozval všechny přítomné, které 

dané téma zajímá, na další schůzi fóra, která se bude konat dne 27. 3. 2025. 

 

3. Nábytek v přízemí fakulty - místopředseda Jan Brázda dále připomněl problematiku 

probíranou na řádném zasedání AS FSE UJEP dne 20. 11. 2024, a sice skladování 

nábytku na chodbě v prvním podzemním patře budovy Moskevská. Na řádném zasedání 

AS FSE UJEP ze dne 22. 1. 2025 byl paní tajemnicí informován, že společně se 

správcem budovy vše zkontrolovali, a že to, co bylo možné odstranit z chodby poblíž 

výtahu, bylo odstraněno a uklizeno, avšak technické prostory v suterénu jsou již 

naplněny a některé nezbytné věci je momentálně nutné na nezbytně dlouhou dobu 

ponechat mimo tyto prostory. Vzhledem k tomu, že studenti nevnímají pozorovatelnou 

změnu v situaci, a že nábytek se na chodbě stále nachází, místopředseda Jan Brázda 

vyzývá, aby se senát touto problematikou dále zabýval a aby bylo dosaženo 

uspokojivého řešení situace. Vedení vzalo tuto situaci v potaz a bude se jí dále zabývat, 

nicméně bylo zmíněno, že prostory pro skladování současně nevyužitého nábytku jsou 

velmi omezené, a zároveň není logické se nábytku zbavovat.  

 

4. Tisk, kopie pro studenty fakulty – místopředseda Jan Brázda udělal průzkum mezi 

studenty, co jim na fakultě chybí, co by využívali. Zjistil, že studenti by potřebovali 

tisknout a kopírovat dokumenty např. ke svým závěrečným pracím apod. Senátor 

Matouš Terč toto tvrzení podpořil. Byla vznesena myšlenka, zda by případné 

„copycentrum“ v rámci fakulty mělo být zajišťováno vedením, či zda je zde prostor pro 

studentský podnikatelský záměr. Senátorka Dita Štyvarová uvedla, že možnost tisknout 

a kopírovat dokumenty mají studenti v rámci univerzitní knihovny. Děkan Ondřej Moc 

doplnil, že copycentrum kdysi v rámci fakulty fungovalo, ale zkrachovalo, obdobně 

jako jiné projekty, které měly uspokojovat potřeby studentů, a to z toho důvodu, že 

během letních prázdnin existuje dlouhodobý výpadek v příjmech. Bylo stanoveno, že 

v současnosti by nejlepším řešením této situace bylo zvýšení povědomí mezi studenty 

o možnostech tisknout a kopírovat dokumenty v univerzitní knihovně. 

 

 



6 

 

 

 

 

5. Směrnice pro odevzdávání závěrečných kvalifikačních prací – podnět od senátorky 

Martiny Kindl. Senátorka vnímá potřeby studentů především z programu, na kterém 

studuje, že směrnice (Směrnice děkana č. 4/2022 – Pravidla pro vedení a zpracování 

kvalifikačních prací v platném znění) je dle jejich pohledu nejednotná a studenti nevědí, 

dle kterých pravidel se mají při dokončování kvalifikační práce řídit. Senátorka Dita 

Štyvarová sdělila, že se studenti mají řídit dle výše uvedené jednotné Směrnice a dále 

dle doplňujících informací či předpisů stanovených každou katedrou. Současně je 

žádoucí, aby při vyhledávání dalších aktuálních informací vždy studenti akceptovali 

informace na stránkách příslušných oborových kateder. 

 

 

Po diskuzi k tématu ukončila předsedkyně Kateřina Smejkalová zasedání senátu, poděkovala 

všem za přítomnost a aktivní účast a pozvala na další řádné zasedání AS FSE UJEP, které se 

uskuteční 16. 4. 2025 od 10 hod. v místnosti MO 409.   

 

Zasedání AS FSE UJEP bylo ukončeno v 11:30 hod. 

 

 

Zápis provedl: Jan Brázda 

Zápis ověřila a předala k připomínkování: Kateřina Smejkalová 

Zápis schválila po připomínkování: Kateřina Smejkalová 

 

https://www.fse.ujep.cz/wp-content/uploads/2024/09/SD_2022_04-veden%C3%AD-V%C5%A0KP.pdf
https://www.fse.ujep.cz/wp-content/uploads/2024/09/SD_2022_04-veden%C3%AD-V%C5%A0KP.pdf

